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Protokół Nr XLII/2014 
z sesji Rady Gminy w Klimontowie
odbytej w dniu 30 września 2014 r.

Sesja odbyła się w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Klimontowie.

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 14.00.

Obradom sesji przewodniczył pan Jan Rębacz, Przewodniczący Rady Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Ryszard Bień – Wójt Gminy, pan Adam Przybylski –
Zastępca Wójta,  pan Piotr  Lipiński  –  Sekretarz  Gminy,  pani  Anna Sobolewska -
Skarbnik Gminy, sołtysi, kierownicy jednostek organizacyjnych, publiczność – jak
listy obecności stanowiące załącznik do niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XLII/405/14 do Nr XLII/414/14. Uchwały podjęto w
głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym.

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor ds. obsługi rady gminy.

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady otworzył obrady XLII sesji Rady Gminy. Powitał Radę
Gminy,  pana  Wójta,  pana  Zastępcę  Wójta,  panią  Skarbnik,  pana  Sekretarza,
kierowników jednostek organizacyjnych gminy, sołtysów, publiczność, Na podstawie
listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji. Rada jest władna podejmować
uchwały,  bo  jest  quorum.  Obecnych  jest  13  radnych.  Odczytał  proponowany
porządek obrad.

Po jego odczytaniu  pan Przewodniczący  Rady powiedział, że już  po rozpisaniu
sesji  i  wysłaniu  materiałów  wyszły  pewne  zmiany.  Pierwsza  to  należy  zdjąć  z
porządku obrad sesji pkt. 12 „Przystąpienie gminy Klimontów do realizacji zadania z
„Narodowego  programu  przebudowy  dróg  lokalnych  2012 –  2015  Etap  II
Bezpieczeństwo  –  Dostępność  –  Rozwój”  dlatego,  że  nie  powinna  być  podjęta
uchwała  intencyjna  tylko  powinno  to  być  zaznaczone  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej Gminy Klimontów, co zostało zrobione. Kto jest za zdjęciem tego punktu
z porządku obrad ?.

Za: 15. Wniosek przeszedł. 

Druga zmiana – zaszła potrzeba wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Świętokrzyskiemu w kwocie
15 000 zł na remont chodników. Zaproponował wprowadzenie tego projektu uchwały
w pkt. 12. 

Za: 15. Wniosek przeszedł.

Porządek obrad po zmianach – za: 15. Porządek został przyjęty. 

Porządek obrad sesji po zmianach
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1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności.

2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje i wnioski radnych.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy w okresie między sesyjnym.
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2014 r.
7. Zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków.
8. Udzielenie pomocy rzeczowej dla województwa świętokrzyskiego.
9. Zmiany w budżecie gminy na 2014 r. 
10.Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2014 

– 2028.
11.Zaliczenie dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 
12.Udzielenie pomocy finansowej dla województwa świętokrzyskiego. 
13.Przyjęcie Strategii Rozwoju Gminy Klimontów na lata 2015 – 2020.
14.Przyjęcie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Klimontów na lata 2015

– 2020. 
15.Ustalenie warunków i trybu finansowania realizacji zadania własnego 

polegającego na tworzeniu warunków, w tym organizacyjnych, sprzyjających 
rozwojowi sportu w gminie Klimontów 

16. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy. 
17.Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w gminie.
18.Wnioski, zapytania, informacje.
19.Odpowiedzi na wnioski, zapytania.
20.Zakończenie sesji.

Do punktu 3 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący   Rady  zapytał  czy  radni  wnoszą  uwagi  do  protokołu  z
poprzedniej sesji z dnia 7 sierpnia 2014 r. Uwag nie wniesiono. 

Poddał  protokół  pod  głosowanie.  Za  przyjęciem głosowało  15  radnych.  Głosów
przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Protokół został przyjęty. 

Do punktu 4 porządku obrad sesji

Interpelacje, wnioski wnieśli:

Pan  radny  Kozioł odniósł  się  do  remontu  drogi  powiatowej  w  miejscowości
Dziewków. Powstała ta droga z inicjatywy pana radnego powiatowego L. Galaty i
pani sołtys U. Kwiecień. Z inicjatywy tych osób powiat dał koparkę , pan Kusal dał
ciągnik  i  wykopano rowy,  usunięto  krzewy,  ziemię  odwieziono.  Podziękował  za
remont drogi. Zgłosił, że w Śniekozach droga została odkrzaczona i poprosił pana
Wójta o przywiezienie grubszego kamienia. 
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Pan radny Borycki pochwalił  się,  że w Konarach zaczęto  budować  wodociąg i
drogę Konary – Przecinka. Podziękował Radzie i panu Wójtowi za szybką reakcję i
podjęcie działań.

Pan radny Szeląg zgłosił, że koło budynku GOKu stoi toaleta przenośna TOI TOI i
jej stan czystości urąga pięknemu Klimontowowi. Poprosił pana Wójta o interwencję
w tej sprawie.  

Pan radny  Kawecki  zwrócił,  się  do  obecnych  na sesji  radnych  powiatowych  o
pogłębienie rowów przy drodze powiatowej w Borku. Ludzie wycieli krzaki i powiat
miał dać koparkę i teraz zalewa ludziom podwórka. Kiedy będzie to zrobione. 

Pan radny Kwapiński poinformował, że do radnych dotarł projekt Statutu Gminy
Klimontów. Jako Przewodniczący Komisji Statutowej poprosił Radę o zapoznanie się
z treścią przedłożonego projektu Statutu i zgłoszenie do niego ewentualnych uwag,
tak aby Komisja Statutowa mogła z nich skorzystać. 

Pan  radny  Goździewski zaapelował  do  pana  Wójta  o  wykorzystanie  funduszu
sołeckiego w Pęchowie, bo został jeszcze ok. 4000 zł i żeby za tę kwotę dowieźć
materiału na drogi, w tym na drogę koło pani Żuber.  W sprawie chodnika wzdłuż
drogi krajowej nr 9 zapytał pana Wójta czy są wiadomości kiedy będzie ten chodnik
budowany w Pęchowie. Poinformował, że Ośrodek Doradztwa Rolniczego rozpoczął
nabór na bezpłatny kurs chemizacyjny. 

Pan  radny  Lipiec zawnioskował,  aby  w  czasie  intensywnych  prac  polowych
dowieźć  materiału  drogowego  na  drogi  w  Pokrzywiance,  Płaczkowicach,
Ułanowicach koło Państwa Sykutowskich. Wniósł o montaż lamp w Ułanowicach .
Podziękował panu Wójtowi za remont figurki  w Pokrzywnice i  remont figurki  w
Płaczkowicach.  Podziękował  panu Wójtowi  za skuteczne działanie  i  ujęcie  drogi
schetynówki Pokrzywniaka – Beradz.

Pan  Rębacz,  Przewodniczący  Rady poinformował  sołtysów,  że  wnioski  do
przyszłorocznego budżetu należy składać do 15 października 2014 r. 

Do punktu 5 porządku obrad sesji  

Pan Wójt Bień złożył sprawozdanie z działalności w okresie między sesyjnym. 

– Umowy. Podpisaliśmy z panią Skarbnik umowę na budowę małej 
infrastruktury – skatepark. Kwota dofinansowania to 65 000 zł. Podpisaliśmy 
umowę na zorganizowanie miejsca spotkań w postaci ogrodu biologicznego. 
Kwota dofinansowania zadania to 20 000 zł.  Podpisaliśmy umowę na 
doposażenie świetlic. Otrzymaliśmy od pana Marszałka 19 500 zł na to. 
Kupiliśmy za to podłogę, 100 stołów i 200 ławek. Będzie można to 
wypożyczać, ale żeby nie zniszczyć. 

– Biblioteka Publiczna w Klimontowie złożyła wniosek na dofinansowanie 
uroczystości w Byszowie. Dziękuję za to pani dyrektor. Z tego tytułu wydano 
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książki o parku katyńskim w Byszowie. Będą one nieodpłatnie w Bibliotece.  

– Szkoła Podstawowa w Klimontowie napisała do Ministerstwa Edukacji 
Narodowej dwa wnioski o środki z rezerwy ministerstwa 0,6 %. Jeden wniosek
na świetlicę na zorganizowanie zajęć na kwotę 19 950 zł i drugi na zakup 
sprzętu na kwotę 18 450 zł. Uważam, że te pieniądze otrzymamy, bo spełniamy
warunki.  

– Świetlica w Zakrzowie. Złożyliśmy wniosek, jest on już rozpatrywany. Myślę, 
że to zadanie nam wejdzie. Koszt zadania to 704 500 zł, dofinansowanie 429 
500 zł, koszt Urzędu 275 000 zł. W tym wniosku ujęty też jest zakup dużej 
sceny, która byśmy wykorzystali na imprezy. 

– W dniu dzisiejszym pan Kiliański pojechał do Sandomierza zrobić zgłoszenie 
na schetynówkę. Były trzy wersje przeze z,nie zrobione jeśli chodzi o złożenie 
wniosku na schetynówkę. Pierwsza wersja obejmowała wszystkie drogi 
dochodzące do dziewiątki. Koszt 3 000 000 zł był za duży. Tym bardziej, ze 
wodociąg Konary Konary – Kolonia wszedł jako zadanie jednoroczne a nie 
dwuletnie. Koszt zadania 1700 000 zł, więc budżet nie udźwignąłby tego. 
Następny do realizacji  jest wodociąg Nawodzice. Druga wersja obejmowała 
ok. 10 dróg, ale żadna  nich nie była droga popowodziową, a za taką drogę 
dostaje się 5 pkt. Wybraliśmy na schetynówkę drogę Pokrzywianka – Konary 
Konary – Kolonia. Koszt zadania to ponad 1100 000 zł, w tym dofinansowanie
jest 50 %/50 %. Dzisiaj upływa termin na zgłoszenie wniosków o schetynówki.

– Schetynówka powiat. Poprosiłem pana dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych 
w Sandomierzu o środki na gminę Klimontów. ZDP ujął gminę Klimontów, 
radni powiatowi zgodzili się, żeby droga w gminie Klimontów była robiona. 
Warunek był, aby droga miała 5 m szerokości. Z dróg Starostwo wybrało drogę
Pokrzywianka – Beradz o dł. ok. 3 600 mb. Koszt zadania to ok. 2000 000 zł. 
My do tych 50 % jako środków własnych musimy dołożyć 25 % czyli 500 000 
zł. Te drogi, które kiedyś w tym roku zgłosiliśmy jako powodziowe, a które 
nam odrzucono to przekonałem jednak panie i zostały one ujęte jako 
powodziowe. Mamy więc środki  na drogi na kolejne lata.  

– Chodnik przy GOKu. W ciągu drogi wojewódzkiej droga koło GOKU nie leży,
ale należy ona do województwa. Poprosiliśmy Świętokrzyski Zarząd Dróg 
Wojewódzkich o zrobienie chodnika od pana Sieranta w górę na ul. 
Krakowskiej. Zgodzili się, my mamy dołożyć 15 000 zł.

– Fundusz sołecki. Dzisiaj upływa termin składania wniosków o fundusz sołecki 
na rok przyszły. Będziemy dokonywać ich weryfikacji. Ze wszystkich 
funduszy sołeckich w tym roku zrealizowaliśmy 104 zadania. 

Do punktu 6 porządku obrad sesji

Pan Rębacz, Przewodniczący Rady  powiedział, że Wójt przedstawił na jego ręce
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sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze br w terminie ustawowym.
Komisje  analizowały  sprawozdanie  na  posiedzeniach.  Opinia  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej o sprawozdaniu jest pozytywna.

Opinie stałych Komisji Rady:

Pan  radny  Lipiec –  Komisja  Budżetowa  pozytywnie  opiniuje  sprawozdanie  z
wykonania budżetu gminy za I półrocze 2014 r. 

Pani  radna  Gajewska –  Komisja  Spraw  Społecznych  jednogłośnie  przyjmuje
sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2014 r. 

Pani radna Michta – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się ze
sprawozdaniem i opinią RIO o  sprawozdaniu i przyjmuje sprawozdanie. 

Pan radny  Kwapiński –  Komisja  Rewizyjna  zapoznała  się  ze sprawozdaniem i
uchwałą Nr 82/2014 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Kielcach z  dnia  11 września  2014 r.  w sprawie  opinii  o  informacji  o  przebiegu
wykonania budżetu gminy Klimontów za I półrocze 2014 r. wraz z uzasadnieniem.
Komisja jednogłośnie pozytywnie opiniuje sprawozdanie opisowe i tabelaryczne z
wykonania budżetu gminy za I półrocze 2014 r.    

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi do sprawozdania. Uwag
nie wniesiono. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta przedstawił  sprawozdanie z wykonania budżetu
gminy  za  I  półrocze  2014r.  Sprawozdanie  to  jest  załącznikiem  do  niniejszego
protokołu. 

Pan  Przewodniczący  Rady  poddał  sprawozdanie  pod  głosowanie   zapisem do
protokołu. 

Za: 15. sprawozdanie zostało przyjęte. 

Pan Przewodniczący Rady  pogratulował panu Wójtowi i pani Skarbnik przyjęcia
sprawozdania. 

Do punktu 7 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Powiedział, że opinie Komisji
o projekcie uchwały są pozytywne.

Uwagi:

Pan radny Szeląg powiedział, że na rok odroczono podwyżkę, bo kierownik Zakładu
chciał  też  już  teraz podwyżkę.  Idzie  wodociągowanie Konar,  Kolonii  – Konary i
Nawodzic i tę wodę  będziemy musieli  kupować.  Dlaczego nie myślimy  budowie
stacji  uzdatniania wody. Przecież  ta woda dzisiaj jest pełna azotanów i prosiłbym
bardzo zająć się strategicznie ta sprawą w przyszłej kadencji. 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że wodociągowanie idzie w dużym tempie.
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Pan radny Szeląg zapytał dlaczego mu nie możemy sprzedawać wody, tylko inne
gminy nam sprzedają.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że cena wody zależy od ilości jej zużycia.

Pan Przybylski,  Zastępca  Wójta powiedział,  że ze  źródeł  odnawialnych  mamy
zalew,  który  musimy  ogrodzić,  zatrudnić  ochroniarzy,  których  trzeba  będzie
utrzymywać. Ze źródeł sowich – mamy studnie. Mam nadzieję, że jak dużo wody
będziemy kupować wtedy będzie możliwość negocjacji ceny.

Innych uwag nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za: 15.

Uchwała  Nr  XLII/405/14  w  sprawie  przedłużenia  czasu  obowiązywania
dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie
ścieków oraz dopłat do taryf dla zbiorowego odprowadzania ścieków została podjęta
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Do punktu 8 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały.  Poinformował,  że  opinie
Komisji Rady o projekcie uchwały są pozytywne. 

Uwagi wnieśli:

Pan  radny  Kwapiński powiedział,  że  cieszy  się,  że  starania  jego  i  pana
Fijałkowskiego czynią swoje. Cieszę się, że udało się uświadomić administratorów
drogi  wojewódzkiej  o  uciążliwości  ruchu  na  niej  dla  mieszkańców Klimontowa.
Dziękuję panie Wójcie za to, że wszystkie ruchy pana i pana Wicewójta sprzyjały
temu. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta powiedział, że wybrano koncepcję droższą czyli
rozbudowę  drogi wojewódzkiej nr 758 wraz z budową  obwodnicy. Do nas należy
zrobienie koncepcji a reszta należy do województwa. 

Pan Wójt Bień powiedział, że wybrano wariant drogi, bo wtedy będziemy starać się
o budowę chodników. Wyraził nadzieję, że uda się w okresie 2015 – 2020 sprawić,
żeby w końcu obwodnica była i żeby ten ciąg drogi wojewódzkiej był w lepszym
stanie niż jest. 

Pani radna Gajewska podziękowała za słowa panu Wójtowi, wyraziła nadzieję, że
może kiedyś podziękuje za czyny, że ten chodnik będzie. 

Innych uwag nie zgłoszono.          

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za: 15.

Uchwała  Nr  XLII/406/14  w  sprawie  udzielenia  pomocy  rzeczowej  na  rzecz
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Województwa Świętokrzyskiego została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego
protokołu. 

Pani Czajkowska, dyrektor Szkoły Podstawowej w Klimontowie  podziękowała
panu  Wójtowi  i  radzie,  ze  mogą  rozwijać  się  jako  szkołą.  Szkoły  są  dużym
składnikiem budżetu.  Nasz projekt  organizacyjny szkoły powstaje  w kwietniu,  w
maju jest zatwierdzany przez pana Wójta, a potem w sierpniu są jeszcze zmiany do
niego.  Mamy 60  uczniów w oddziale  przedszkolnym.  Przepisy  pozwalają  na  25
uczniów w klasie. Dziękuję, że jest zgoda na trzy oddziały. Mamy jeszcze zajęcia dla
uczniów  z  problemami,  zajęcia  logopedyczne.  Jesteśmy  chyba  największym
zakładem pracy w gminie. Mamy 435 uczniów w 20 oddziałach. Dziennie wydajemy
297 obiadów, które obsługuje trzech pracowników. Dziękuję Radzie i panu Wójtowi.
Nie mamy już przepełnionych klas, nauczyciele i dzieci są zadowoleni.

Pan Wójt Bień pogratulował pani dyrektor i podziękował. Jest pani odpowiednim
człowiekiem na tym miejscu. Rocznie gmina na szkoły stowarzyszeniowe wydaje na
szkołę  w Goźlicach 360 040 zł,  na szkołę  w Ossolinie 361 859 zł,  na szkołę  w
Nawodzicach 399 250 zł,  na szkołę  w Konarach 443 243 zł  plus na Przedszkole
Sióstr  Imienia  Jezus  349  000  zł.  Dziękuję  pani  Skarbnik,  mojemu  Zastępcy,  że
możemy sobie pozwolić na to, że te szkoły stowarzyszeniowe mogą funkcjonować.
Na dzień dzisiejszy szkoła w Ossolinie została docieplona, za co serdecznie dziękuję.
Lata ciężkiej pracy doprowadziły do tego, że możemy spokojnie pracować. 

Do punktu 9 porządku obrad sesji

Pani Skarbnik Sobolewska wyjaśniła propozycje wprowadzenia zmian w budżecie
gminy na 2014 r. Dokonuje się zmian w planie dochodów zgodnie z załącznikiem nr
1, w planie wydatków zgodnie z załącznikiem nr 2, w zadaniach inwestycyjnych
rocznych  zgodnie  z  załącznikiem nr  4,  w dochodach  i  wydatkach  związanych  z
realizacją  zadań  realizowanych  na  podstawie  porozumień  między  jst  zgodnie  z
załącznikiem nr  9,  w  dotacjach  podmiotowych  zgodnie  z  załącznikiem nr  12  i
dotacjach celowych zgodnie z załącznikiem nr 13. W załączniku nr 4 w poz. 13
„zakup kontenera na działkę gminną w Kępiu” było 7000 zł zwiększa się wydatki na
20  000  zł,  wprowadza  się  poz.  51  „rozbudowa  drogi  wojewódzkiej  nr  758  w
granicach gminy Klimontów wraz z budową obwodnicy Klimontowa – opracowanie
dokumentacji”  i  zabezpiecza  kwotę  50  000  zł.  W załączniku nr  9  –  wyrzucono
zadanie  „przebudowa  drogi  wojewódzkiej”  było  tam zabezpieczone  60  000  zł  i
przełożono z tego 50 000 zł  do załącznika nr  4 w poz. 51.  W załączniku nr  12
zwiększa się dotację dla GOKu o 15 000 zł. W załączniku nr 13 pojawia się zadanie
„remont  chodnika  przy  drodze  wojewódzkiej  nr  758  w  Klimontowie  –  ul.
Krakowska” z kwota 15 000 zł. W załączniku nr 1 zwiększa się plan dochodów o
kwotę 33 260 zł i o taką samą kwotę zwiększa się plan wydatków. Zmienia się także
Wieloletnią Prognozę Finansowa. Zmiany wynikają ze zmian w budżecie gminy na
2014 r. 
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Uwag  zapytań nie zgłoszono. 

Pani radna Gajewska odczytała projekt uchwały, a następnie pan Przewodniczący
Rady przeprowadził głosowanie. 

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr XLII/407/14  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 r. została
podjęta i jest załącznikiem do protokołu.  

Do punktu 10 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod
głosowanie. 

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.

Uchwała Nr XLII/408/14 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej
Gminy  Klimontów  na  lata  2014  –  2028  została  podjęta  i  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu. 

Pan radny Kawecki podziękował panu Wójtowi, pani Skarbnik, Radzie za dołożenie
13 000 zł na zakup kontenera do Kępia. 

Pan Wójt Bień powiedział, że sołectwo Kępie miało zabezpieczoną pewna kwotę
pieniędzy  na  ten  cel.  Zapowiedział,  że  będzie  wnosił,  żeby  zakupić  do  innych
miejscowości takie kontenery.

Do punktu 11 porządku obrad sesji

Pani radna Gajewska odczytała projekt uchwały. 

Uwagi, zapytania wnieśli:

Pan radny Kwapiński wniósł, aby w § 1 w pkt. 8 i pkt. 9 wpisać prawidłową nazwę
miejscowości nie Konary Kolonia, lecz Konary – Kolonia. Podobnie w załączniku do
uchwały.       

Pan radny Frejlich zwrócił uwagę, że w uchwale nie jest ujęty odcinek drogi koło
pana Kasprowicza w górę, gdzie jest wąwóz. Jest tam ok. 400 m.  

Pan Wójt Bień  powiedział, żeby każdy sobie w swoim okręgu przepatrzył i zgłosił
drogi,  które  nie  zostały  ujęte.  Na  następnej  sesji  będzie  można  ich  zaliczyć  do
kategorii dróg gminnych 

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za: 15.

Uchwała Nr XLII/409/14 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych
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oraz  ustalenia  ich  przebiegu  została  podjęta  i  stanowi  załącznik  do  niniejszego
protokołu.    

Do punktu 12 porządku obrad sesji

Pan radny Rębacz, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod
głosowanie. 

Za: 15.

Uchwała  Nr  XLII/410/14 w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  na  rzecz
Województwa Świętokrzyskiego została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego
protokołu. 

Do punktu 13 porządku obrad sesji

Pani Agnieszka Rzepka, koordynator projektu w imieniu fundacji Fundusz Lokalny
SMK podziękowała  za wspólny projekt jakim było opracowanie Strategii Rozwoju
Gminy Klimontów.  Nie   jest  to  dokument  zamknięty.  Jest  to  dokument  otwarty,
można ją  cały czas aktualizować.  Na ręce pana Wójta  przekazała certyfikaty dla
uczestników projektu i kubki do odbioru u pani Potockiej jako pamiątkowe gadżety.

Uwagi, zapytania wnieśli:

Pan radny Szeląg powiedział,  że według niego w strategii  nie są  hierarchicznie
ustawione  potrzeby  mieszkańców.  Musimy  podjąć  walkę  o  miejsca  pracy  i  to
widziałbym jako priorytet.  Do pana Wicewójta  –  teraz oczyszczalnie  ścieków są
bezzałogowe,  nie  ma pracowników.  W Wieloletnim Planie  Inwestycyjnym nie  są
ujęte priorytety. 

Pan radny Kozioł powiedział, że wszystko dobrze jest jak projekt trwa, a jak projekt
skończy się to do kogo będziemy się zgłaszać.

Pani Rzepka odpowiedziała, że jest to dokument strategiczny zrobiony w ramach
projektu.  On  jest  niezbędny  do  funkcjonowania  danej  jednostki  samorządu
terytorialnego.

Pan radny  Kwapiński  jako  uczestnik  projektu  podziękował  pani  Rzepce  i  pani
Danusi za projekt. Projekt polegał na długotrwałym szkoleniu. Nauczyliśmy się jako
uczestnicy poznawać swoje cechy, pracować w grupie i jak można nazywać danej
grupy lokalnej  priorytety.  Powstał  dokument,  który powinien wyznaczać  kierunki
rozwoju. Każde stowarzyszenie mogło to zgłaszać. Ten dokument nie jest pomysłem
na fundusz  solecki.  Obliguje  do  wydatków,  które  będą  wydawane  co  roku.  Jest
szkieletem pomysłów i tak należy to traktować. 

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Za:13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 
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Uchwała Nr XLII/411/14 w sprawie przyjęcia Strategi Rozwoju Gminy Klimontów
na lata 2015 – 2020 została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 14 porządku obrad sesji

Uwagi, zapytania wnieśli:

Pani radna Michta powiedziała, że zapoznała się z planem inwestycyjnym i w tych
konsultacjach zgłaszała drogę Nawodzice – Pułanki a ona została tu pominięta. 

Pani Rzepka zadeklarowała, że przekaże tę uwagę panu Damianowi i on uwzględni
tę korektę.

Pan Przewodniczący Rady zapytał  dlaczego są  tu ujęte zrealizowane zadania w
latach 2010 – 2014.

Pani Rzepka odpowiedziała, że przekaże to panu Damianowi i te korekty zostaną
naniesione. 

Pan Wójt Bień przeprosił Radę, że musi opuścić obrady, ale w sprawach służbowych
musi pojechać  do Kielc. Wszelkie zapytania i wnioski poprosił kierować  do pana
Przybylskiego,  Zastępcy  Wójta.  Na  koniec  poinformował,  że  otrzymał  pismo  z
poczty,  z  którego wynika,  że  w Klimontowie nie będzie ona likwidowana. Jeśli
chodzi  o  pracowników  to  będą  wychodzić  w  teren  z  Koprzywnicy.  Jest  to
wewnętrzna reorganizacja. 

Pani radna Gajewska wniosła o uzupełnienie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego
w miejscowości Beradz o remont studni koło pani Adamczak, oznakowanie miejsc
pamięci narodowej, a w obszarze Nawodzic o odbudowę drogi Pułanki. 

Pan Przewodniczący Rady wniósł o uzupełnienie planu o odbudowę drogi Nowa
Wieś – Julianów.

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Za:12, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr XLII/412/14  w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy
Klimontów na lata 2015 - 2020 została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego
protokołu.  

Do punktu 15 porządku obrad sesji

Wyjaśnienia złożył pan Lipiński, Sekretarz Gminy.  

Powiedział, że uchwała wynika z ustawy z dnia 25 czerwca 2010 r. o sporcie, która
dopisała tworzenie warunków sprzyjających rozwojowi  sportu do zadań  własnych
gminy. Zgodnie z ustawą rada gminy powinna określić w drodze uchwały warunki i
tryb finansowania sportu, wskazując w uchwale cel publiczny z zakresu sportu, który
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zamierza osiągnąć.

Uwagi i zapytań nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Za:13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała  Nr  XLII/413/14  w  sprawie  warunków  i  trybu  finansowania  realizacji
zadania własnego polegającego na tworzeniu  warunków,  w tym organizacyjnych,
sprzyjających  rozwojowi  sportu  w  gminie  Klimontów  została  podjęta  i  jest
załącznikiem do niniejszego protokołu.

Do punktu 16 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęła skarga na działalność Wójta
Gminy. Skarga została przekazana do Komisji Rewizyjnej do rozpatrzenia. Dotyczy
ona prowadzenia Biuletynu Informacji Publicznej. Poprosił pana Przewodniczącego
Komisji Rewizyjnej o przedstawienie stanowiska Komisji w tej sprawie. 

Pan radny Kwapiński, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił stanowisko
Komisji Rewizyjnej.         

„ Skarga na działalność Wójta Gminy została przekazana do Komisji Rewizyjnej przy
piśmie  RG.0751.2.2014  z  dnia  28.08.2014  r.Komisja  rozpatrzyła  skargę  na
dzisiejszym posiedzeniu. Komisja dokładnie przeanalizowała treść skargi załączonej
w piśmie j/w. Analiza tego pisma wykazała, że w jego treści nie zostały podniesione
żadne nowe fakty, ani okoliczności.  Wszystkie zarzuty zawarte w skardze były już

rozpatrywane i wnikliwie analizowane przez Komisję Rewizyjną. Podnoszone zarzuty
były wcześniej dwukrotnie analizowane przez Komisję Rewizyjną.  Jako, że zarzuty
były  również  kierowane odrębną  drogą  do  organów nadzoru oraz  Prokuratury  i
powyższe organy nie  dopatrzyły  się  również  naruszeń  prawa w zakresie  objętym
skargą Komisja Rewizyjna stwierdza bezzasadność wniesionej skargi. Należy również
zauważyć, że sygnalizowane przez skarżącego fakty nieaktualności danych zawartych
w Biuletynie Informacji  Publicznej Gminy Klimontów z lat poprzednich zgodnie z
prawem nie  mogą  być  uaktualniane,  ponieważ  są  to  dane  archiwalne  a  zasady
prowadzenia  BIP  wymagają  zachowania  takich  informacji.  Komisja  Rewizyjna
jednogłośnie wnioskuje, aby Rada Gminy uznała skargę za niezasadną.” 

Pan  Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały,  a  następnie  poddał  pod
głosowanie. 

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Uchwała  Nr  XLII/414/14  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Wójta
Gminy została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Do punktu 17 porządku obrad sesji
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Realizację  punktu  przełożono  na  kolejna  sesje  z  uwagi  na  nieobecność
dzielnicowego.

Do punktu 18 porządku obrad sesji

Wnioski, zapytania, informacje wnieśli:

Pani Xxxxx podjęła temat obwodnicy. Wiele ze swoim stowarzyszeniem zrobiliśmy
w ciągu roku. Panowie Wójtowie dali się przekonać, że obwodnica jest potrzebna dla
Klimontowa. Nie wierzę panu Wójtowi Bieniowi, że zabierze się z sercem za dalsze
działanie w sferze obwodnicy, bo to jest poważna sprawa. BIP – są  nieujawnione
wnioski pokontrolne. Panie Wicewójcie prosiłabym, żeby pan był uprzejmy wyjaśnić
co jest w tej chwili na tapecie, co zostało zrobione jeśli chodzi o obwodnicę, jeżeli ja
się dzisiaj dowiaduję, że pewne czynności zostały podjęte w sprawie obwodnicy. 

Pan Sudy, sołtys Byszówki powiedział, że zrobili zebranie i ludzie mieli pretensje,
że zawraca im głowę  ,  bo podejmują  tematy, których Wójt nie realizuje. Budynki
świetlic – moim zdaniem takie małe budynki nie są dobrym rozwiązaniem. Mógłby
powstać  jeden  większy  w  Borku  dla  kilku  miejscowości  z  jednego  okręgu
wyborczego.

Pan  Ciach,  sołtys  Klimontowa podniósł,  że  woda  z  drogi  wojewódzkiej  jest
odprowadzana przez niewłaściwy teren i  rozlewa się  na pola.  Proszę  o  wysłanie
Komisji.   

Pani Paluch, sołtys Górek zgłosiła do realizacji fundusz sołecki na 2014 r. na zakup
stolików i krzeseł. Rok się już będzie kończył i jak ta sprawa będzie wyglądać.  

Pan radny Frejlich  zapytał o sensowności postawienia przystanku PKS koło pana
Bryły  w  Klimontowie  i  naprzeciwko.  Jaki  jest  sens  postawienia  znaku  „zakaz
wjazdu” pod boźnicę, jak od mojej stronty można wjechać.

Pan  radny  Borycki  zgłosił  konieczność  postawienia  przystanku  na  drodze
powiatowej do Zaorańca. Po wakacjach na przystankach jest dużo śmieci i poprosił o
sprzątniecie tego. 

Pan radny Kozioł zapytał kiedy będzie przywieziony materiał na drogi. 

Pan  radny  Lipiec  wniósł  o  postawienie  przystanku  na  drodze  Ułanowice –
Zaoraniec. 

Pan radny Kawecki powiedział,  że budowa wspólnej  świetlicy nie  jest  dobrym
rozwiązaniem. Kontenery na świetlice można kupić  za mniejsze pieniądze, każdy
będzie dbał o to.

Pan radny Szeląg podniósł, że w Klimontowie przydałby się przystanek na busy, bo
jeżdżą  szybkie  busy na Warszawę,  Rzeszów i  nie  wolno  im się  zatrzymywać  w
Klimontowie. Może udałoby się wywalczyć jakiś przystanek na dziewiątce nawet dla
wysiadających.     



13

Pani Xxxxx zaproponowała lokalizację przystanku pomiędzy ul. Sandomierską a ul.
Ossolińską. Dużo osób jeździ na tej trasie. Korzysta z tego przystanku. W zimie nie
jest  przyjemnie  iść,  lato  jest  krótkie,  nie  jest  przyjemnie  iść  w  nocy  z  CPNu.
Priorytet, żeby ten przystanek w przyszłym roku powstał pomiędzy ul. Ossolińską a
ul. Sandomierską.

Pan Galata, sołtys Ułanowic i radny powiatowy  odpowiedział panu Kaweckiemu
w  sprawie  rowu,  że  ustalenia  są  takie  między  Wójtem  a  Zarządem  Dróg
Powiatowych, że Wójt ma dać dwa przepusty a pan kierownik Wiśniewski koparkę
da. Jeśli  tylko będą  dane te dwa przepusty to powiat da koparkę.  Pan Wójt Bień
obiecał mi drogę od Państwa Ziębów do Olbierzowic. Kiedy będzie realizacja  tej
drogi.  Wiem,  że  wypadła  z  realizacji  droga  Ułanowice  –  Witowice,  ale  będą
pieniądze w kolejny rozdaniu więc może dojdzie do skutku ona.     

Pan Rębacz, Przewodniczący Rady powiedział, że ta droga popowodziowa , która
teraz  wypadłą  będzie  zgłoszona  na  pierwszym  miejscu  w  roku  następnym.  Tak
obiecał pan Wójt.   

Pan Przybylski, Zastępca Wójta odpowiedział:

– Pan Kozioł  i  droga powiatowa –  dziękuję  i  powiatowi  i  mieszkańcom,  że
przyczynili się do tego, że ta droga została oczyszczona.

– Kamień  na drogi – na pewno w październiku będzie jeszcze transza na ten
materiał i w październiku będzie on wożony.

– Pan Szeląg i toaleta przenośna – jest problem i albo zmienić lokalizację, albo
postawić dwie, trzy.  

– Pogłębienie rowu i pan Kawecki – odpowiedział już pan Galata.

– Pan Goździewski i fundusz sołecki – myślę, że przed zimą będziemy chcieli to
utwardzić i udrożnić.

– Chodnik przy dziewiątce – były wielkie plany na ten rok, że będzie to zrobione
w tym  roku,  ale  odchodząca  pani  Sajor  zdecydowała  o  zrobieniu  tego  w
obrębie Kielc.  Poza tym chodnik  byłby za rowem,  związane to  by było  z
wykupem, gruntów.

– Pan Lipiec i materiał drogowy – to ta sama sprawa. Oświetlenie – to proszę do
pani Szemraj, to nie jest tak na dzisiaj do zrobienia.

– Obwodnica – jesteśmy po ustaleniach z panem Urbanowskim ,  dyrektorem
Świętokrzyskiego  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich.  Naszym  zadaniem  jest
ogłoszenie  przetargu  na  koncepcję  łącznie  z  uzyskaniem  decyzji  o
uwarunkowaniach  środowiskowych.  Dalej  już  temat  poprowadzi
Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich czyli temat uzyskania pozwolenia
na budowę, wykupu gruntów i realizacja i oni to będą finansować ze środków
własnych. Jesteśmy w 14 obwodnicach priorytetowych. 

Pani Xxxxx podziękowała panu Wiceójtowi za pewne zaangażowanie.     
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Pan Przybylski, Zastępca Wójta  kontynuował - Sprawdzę jeśli chodzi o fundusz
sołecki  Byszówki.  Jeśli  chodzi  o  budynki  to  my  już  mamy  piękne  budynki  w
Nasławicach, Krobielicach, Ossolinie, Beradzu i one martwe stoją.

Pan Sudy zapytał kiedy taki budynek powstanie w Byszówce. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta odpowiedział, że w jednym roku wszystkich się
nie zaspokoi. 

– Pan Ciach i ul. Żeromskiego – mamy wielki dylemat, bo na ul. Sandomierskiej
mamy chodnik z jednej strony i  z drugiej strony nie ma nic. Wodę  z drogi
wojewódzkiej  trzeba  odprowadzić  do  Koprzywianki  bezpośrednio  nie  do
rowów przy dziewiątce.

Pan  Ciach wniósł,  żeby  na  dzień  dzisiejszy  oczyścić  rowy,  które  są,  żeby  je
udrożnić, bo ludzie chcą robić w polu i nie mogą, bo ciągniki toną. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta kontynuował:

– Pani Paluch i zakup stolików – może zbierzemy trochę tego.

– Pan Frejlich  i  przystanek  –  rzeczywiście  jest  problem,  może zrobimy  tam
jednokierunkową ulicę, ale to wymaga zmiany organizacji ruchu. Przystanek
na Rynku – to nie nasza drodze, ale przy powiatowej.  

– Przystanek dla busów – przystanek jest w Klimontowie na Małym Rynku, to
dlaczego  nie  wjeżdża  tam.  My  nie  możemy nikogo  zmusić.  My nikogo  z
dworca nie wyrzucamy, z Małego Rynku też, ale będzie problemem zrobienie
przystanku przy dziewiątce.

Pan radny Frejlich zapytał czy tak gdzie droga jest zamknięta między Ossolińską a
Sandomierską to nieraz cztery tiry stoją. Czy tam nie można tego zrobić. 

Pan radny Kwapiński powiedział, że musimy w tej sprawie zażądać od Generalnej
Dyrekcji Dróg i Autostrad kompleksowych rozwiązań.   

Pan Rębacz Przewodniczący Rady  przedstawił  korespondencję  –  Jest pismo od
radnych  z  okręgu  wyborczego  nr  9,  10  i  11  o  przyznanie  dotacji  dla  parafii  w
Goźlicach . Na to jest w budżecie zabezpieczone 50 000 zł i myślę, że te pieniądze
zostaną podzielone.

Pan radny Szeląg  -  W sprawie tego przystanku, żeby przewoźnicy mogli za darmo
korzystać z tych przystanków. 

Pan radny Borycki podniósł, żeby posprzątać przystanki po wakacjach. 

Pan Przybylski, Zastępca Wójta odpowiedział, że jeżdżąc do Kielc zauważył, że na
przystankach są ustawione kosze i to rozwiązałoby temat. 

Do punktu 19 porządku obrad sesji

Punkt ten został zrealizowany łącznie z punktem 18.
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Do punktu 20 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady w związku z wyczerpaniem tematyki obrad, 
zrealizowaniem wszystkich punktów zamknął obrady XLII sesji Rady Gminy. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Przewodniczyli:

Irena Lipiec Jan Rębacz


